



Dr. Chantal Line Carpentier

Dr. Carpentier is Head, Trade, Environment, Climate change, and Sustainable Development Branch of UN Conference on Trade and Development (UNCTAD)'s Division on International Trade and Commodities (DITC) following 8 years as Chief of UNCTAD New York Office of the Secretary General. Since 2023, she chairs the UN InterAgency Task Force on the Social and Solidarity Economy (UNTFSSSE) as part of her advocacy for new economic models for sustainable development, and the critical role of MSMEs and entrepreneurs, in the economic empowerment of women, and achievement of resilient, inclusive, digitally connected and sustainable economies and communities.

Prior to UNCTAD, she served as Major Groups (of non-State actors) Coordinator in the SDGs negotiations and the UN Rio+20 Conference at DESA, Focal point for food security and sustainable agriculture and sustainable consumption and production at DESA's Commission on Sustainable Development, Head of the North American Free Trade Agreement Commission for Environmental Cooperation's of the NAFTA, Agro-environmental policy analyst for Winrock International and post-Doctoral fellow/Brazil office manager for the International Food Policy Research Institute(IFPRI).

She is a 2006 Yale World Fellow and a United Nations Environment Programme Who's Who's of Women and the Environment. She obtained a PhD. in Agro-Environmental Economics from Virginia Technology and MSc. and BSc. from McGill University and is an ironman and ultramarathoner.



Dr. Chantal Line Carpentier

Dr. Chantal Line Carpentier, Canadienne, est Cheffe Service du commerce, de l'environnement, des changements climatiques et du développement durable, Division du commerce international et des produits de base de la Conférence des Nations Unies sur le commerce et le développement (CNUCED) depuis mai 2023. Avant elle était Cheffe du bureau du Secrétaire général de la CNUCED à New York où elle coordonnait la contribution de la CNUCED au financement du développement durable, de la science, de la technologie et de l'innovation, et suit les progrès des processus relatifs aux objectifs de développement durable (ODD). Elle s'intéresse particulièrement au rôle des microentreprises et petites et moyennes entreprises (MPME), à l'entrepreneuriat et à l'égalité des sexes et de modèles économiques alternatifs dans la réalisation des ODD. Elle a été Coordinatrice des grands groupes pour la Division du développement durable du Département des affaires économiques et sociales (UNDESA), facilitant la consultation et l'engagement d'acteurs non étatiques (ONG, groupes de femmes, entreprises et industries, etc.) dans les négociations sur les ODD et leur participation à la Conférence de Rio + 20. Elle a aussi soutenu avec succès les négociations du cadre décennal de programmes sur la consommation et la production durables.

Avant de rejoindre l'Organisation des Nations Unies, elle a été Cheffe de la Division de l'environnement, de l'économie et du commerce de la Commission de coopération environnementale de l'Accord de libre-échange nord-américain (ALENA) (2000-2007).

Dr. Carpentier est la présidente de la Task Force de l'ONU sur l'économie Sociale et Solidaire. Elle est titulaire d'un doctorat en économie agricole et environnementale de Virginia Polytechnic Institute and State University, ainsi que d'une maîtrise et d'un baccalauréat en économie agricole de l'Université McGill.